
Trenér František Franc po podzimu v Rovni skončil! 

 

Po posledním mistrovském zápase podzimu 

2014 v Holicích vznikl rozhovor s trenérem 

Františkem Francem (nar. 1961) pro 

poslední vydání Roveňského poločasu. 

V něm Franta  uvedl, že koncem roku se 

rozhodne,  zda bude v Rovni pokračovat i na 

jaře. Čtrnáct dní poté, dne 22. 11. 2014 se 

konalo v restauraci Tomáše Madáka 

v Komárově ukončení podzimní sezóny. Na 

tomto sezení trenér všem oznámil:  „V Rovni 

končím!“ Roveňský poločas sice nebyl na 

ukončení  sezóny přítomen, přesto pro Vás 

připravil tento rozhovor hodnotící celou etapu 

trenérského působení Franty France u 

mužstva TJ Sokol Roveň. 

Franto, v Rovni jsi působil od léta 2010, nyní údajně končíš. Je to tak? Je to tak, 

své rozhodnutí jsem všem skutečně sdělil na fotbalové rozlučce. 

Můžeš zhodnotit své působení u týmu? Když jsem do Rovně přišel, byla zde 

vynikající účast na trénincích. Možná to souviselo se zvědavostí hráčů, chtěli poznat 

jiného trenéra, jeho tréninkové metody. S mým příchodem se měnila taktika, viděl 

jsem zde vhodné typy na realizaci systému zónového bránění. Přestože se to hodně 

lidem nelíbilo, kluci si tento systém zažili, dostali ho do krve zhruba během roku a 

půl. V minulé sezóně jsme dosáhli maxima, kterým bylo konečné třetí místo v tabulce 

okresního přeboru. Dle toho jaké hráče jsem měl fyziologicky k dispozici jsme 

postupně přešli ze systému 4-4-2 na 4-1-4-1, tento systém nám přinesl zmíněné 3. 

místo OP. V době mého působení jsme sehráli celou řadu velice kvalitních zápasů, 

nejen v mistrovské soutěži, ale i v přípravě s týmy z vyšších soutěží (např. Stolany, 

Srch, Pomezí aj.).  

Co tréninkové podmínky v Rovni? Povrch hřiště je každým rokem lepší, na 

začátku to bylo něco příšerného, nyní již povrch hřiště je takový, že se na něm dá 

něco dělat. K dispozici byla v zimě tělocvična sokolovny, která byla pro Sokol 

prakticky zdarma k využití, je však malá, což na mě působilo docela depresivně. Nyní 

je k dispozici nové hřiště s umělým povrchem, což je obrovské pozitivum, chybí mu 

však umělé osvětlení k tomu, aby se dalo využívat při trénincích v týdnu, nejen za 

denního světla o víkendu. Snad se do budoucna dodělá.  Pokud jde o tréninkové 

pomůcky – Sokol obdržel v tomto roce dotaci a vybavení oddílu je po této stránce  na 

velmi vysoké úrovni. 

Co hráčský kádr? Za dobu mého působení docházelo ke stálému zužování kádru. 

Mohu jmenovat odchozí hráče – Pachovský, Machatý, Vach, Kučera, se zraněním 

laboruje Melc, Šišán, nehraje Pýcha. Obrovskou škodou pro fotbal v Rovni je zranění 

Vaška Melce, který je vzorem, stmeluje partu. Protikladem je Luděk Vach, jeho 

fotbalová kvalita je daleko vyšší než je jeho mentalita, což je rovněž obrovská škoda 



pro Roveň. Pokud jde o Tomáše Madáka, to je fotbalista, který má určitě na víc. Jeho 

hostinská činnost mu však zřejmě brání v tom, aby podával stabilní výkony. S tím 

souvisí i jeho pozdní docházka, do zápasu nejde ideálně připraven a soustředěn. 

Fotbalově jsme oživili Martina Brňáka i Milana Absolona, který postupem času 

plnohodnotně nahradil Milana Machatého. Mladíci dostávali dostatek herního 

prostoru, musí být ochotni na sobě stále pracovat. Opakuji se, ale nejsem zastáncem 

jejich střídavých startů.  

Co vztahy s výborem? Po celou dobu byly vztahy nadstandardní, bez problémů. 

Vše táhnou předseda Milan Cimfl, Radek Král a Pavel Herbst, vztahy byly fakt velmi 

dobré. Na své působení v Rovni budu určitě vzpomínat v dobrém, věřím, že se najde 

v budoucnu  příležitost, abych se na nějaký zápas Rovně zašel podívat.    

Co bylo za důvodem tvého rozhodnutí v Rovni skončit, nebylo unáhlené? 

Působil jsem zde poměrně dost dlouho. V poslední době jsem sestavu v podstatě jen 

lepil. Z kádru, který je k dispozici jsem bohužel více nedostal. Mrzí porážky 

v Ředicích či Holicích, kluci tyto dobře rozehrané zápasy nedokázali zvládnout 

mentálně. Své rozhodnutí jsem řádně zvážil.  

Co perspektiva fotbalu v Rovni?  Bylo by dobré postupně nějaké kluky do Rovně 

přilákat z okolí. Nechápu např. to, že třeba Petr Kopa s námi do přípravy chodil a 

nakonec skončil v Ředicích. Stejně tak nerozumím tomu, že Milan Machatý, když 

bydlel v Ředicích kopal v Rovni a teď, když bydlí v Rovni jezdí zase hrát do Ředic. 

Pokud jde o mého nástupce, je to určitě věcí výboru koho najde,  ale osobně si 

myslím, že takový Pedro (pozn. Pavel Shejbal ml.)  by byl pro Roveň dobrým 

trenérem.   

Co diváci v Rovni?  Ve fotbale platí to, že když se daří, tak tě chválí, když to nejde 

může za to trenér. To platí všude, i v Rovni. S tím problém nemám, jsem imunní, 

razím si svou cestu. 

Co další trenérská štace, máš již nějaké nabídky? Mluví se mj. o Holicích… 

Nic nemám,  ani nic  nehledám. Potřebuji si již trochu od trénování odpočinout, zajít 

se jen tak na fotbal někde podívat, třeba i na zápasy mého syna Davida. Holice? Tak 

to říkám, určitě ne. Co bude dál se teprve uvidí.  

Franto, dík za tento rozhovor. Osobně si myslím, že jsi odvedl v Rovni dobrou 

práci, že i většina hráčů, diváků i funkcionářů bude hodnotit dobu tvého 

působení pozitivně. Přeji ti, ať se daří jak v soukromém životě,  tak i při 

případném dalším angažmá a hlavně ať ti slouží pevné zdraví!   
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Připravil 24.11.2014 J.Pýcha  

 


